



BOS ◆ LAW

BERTSCHI ORTH SOLICITORS AND
BARRISTERS LLP/s.r.l.
— Lawyer(s)/Avocat(e)s —

Paul D. Mooney Associate

T: 613.749.4700

F: 613.749.4703

pmooney@boslaw.ca

Education

- LLB, University of British Columbia (2004)
- Paralegal Diploma, Capilano College, Vancouver BC (1998)
- BSc. (Double Concentration History & Criminology), University of Ottawa (1992)
- Called to the Bar 2005 British Columbia, 2014 Ontario

Areas of Practice

- Insurance Litigation
- Personal Injury
- Marine and Boating Litigation
- Commercial and Corporate Litigation
- International Transport and Carriage of Goods

Practice Summary

Paul grew up in Ottawa and obtained his BSc at the University of Ottawa. He subsequently received his law degree from the University of British Columbia, graduating in 2004. He was called to the British Columbia Bar in 2004. He practiced for almost 10 years in British Columbia but recently returned to his home town of Ottawa to continue his legal career.

Paul is an experienced litigator with a practice that focuses on insurance defence claims, personal injury claims and insurance coverage issues. Paul also has extensive experience dealing with boating accident claims, specifically pleasure boat accidents.

Paul's other areas of practice focus on International transport, shipping and Admiralty law.

In addition to appearing at various levels of the Provincial Courts, Paul also practices in the Federal Court of Canada. Paul has been involved in numerous Arbitrations as well as private and court mandated Mediations.

Advocacy Affiliations

- Canadian Defence Lawyers Association
- Canadian Maritime Law Association

Selected Papers and Seminars Delivered

- Author of Kluwer International Law Maritime Handbook – Canada Part III - Judicial Sale of Vessels and Priority of Claim
- Author/contributor of chapter on Pilotage in new upcoming 2nd edition of "Maritime Law"
- Presenter at Human Resources Management Association seminar – "Drug Testing in the Workplace"

BOS ◊ LAW

BERTSCHI ORTH SOLICITORS AND
BARRISTERS LLP/s.r.l.
— Lawyers/Avocat(e)s —

Representative Work

- Atkinson (Guardian ad litem of) v. Gypsea Rose 2014 BCSC 1017 – Boating accident involving a collision between two pleasure craft on a lake – successful in obtain a finding of liability against both boat owners on behalf of injured passengers
- Campbell v. Swetland 2012 BCSC 423 – Motorcycle Accident – Personal Injury – defended multi-million dollar personal injury claim
- Salvatierra v. Vancouver (City) 2006 BCSC 537 – Motor Vehicle Accident – defended personal injury claim with resulting minimal award to the Plaintiff.



BOS ♦ LAW

BERTSCHI ORTH SOLICITORS AND
BARRISTERS LLP/s.r.l.
— Lawyers/Avocat(e)s —

Paul D. Mooney Avocat

T: 613.749.4700

F: 613.749.4703

pmooney@boslaw.ca

Diplômes

- LLB, University of British Columbia (2004)
- Diplôme d'assistant juridique, Collège Capilano, Vancouver, Colombie-Britannique (1998)
- Baccalauréat en sciences sociales (Double majeure en histoire et en criminologie), L'Université d'Ottawa (1992)
- Admission au barreau: 2005 en Colombie-Britannique, 2014 en Ontario

Domaine de pratique

- Litiges en matière d'assurance
- Dommages personnels
- Litiges en matières marines
- Litiges en matières commerciales et corporatives
- Transport international et transport de biens

Résumé de la pratique

Paul a grandi à Ottawa et a obtenu son baccalauréat en sciences sociales à l'Université d'Ottawa. Par la suite, il a complété le programme de Licence en droit en 2004 en Colombie-Britannique. Il fut admis au barreau en 2004, et pratiqua en Colombie-Britannique pendant près de 10 ans. Néanmoins, il décida de revenir à sa ville natale d'Ottawa afin d'y poursuivre sa carrière. Paul est un avocat chevronné, et ce, avec une pratique qui se centre sur la déclaration de sinistre, des dommages personnels et des objets de litige ayant trait aux garanties d'assurance. Paul a également de nombreuses années d'expériences dans la pratique reliée aux accidents de bateaux, notamment dans un contexte récréatif.

Le transport international, le transport maritime et la loi maritime sont des autres domaines dans lesquels Paul se spécialise. En plus de sa participation légale au sein des Cours provinciales, Paul pratique également dans la Cour fédérale du Canada. Paul a déjà été impliqué dans de nombreux arbitrages, ainsi que dans des médiations privées ou sanctionnées par la Cour.

Affiliations juridiques

- L'Association canadienne des avocats de la défense
- Membre exécutif du Canadian Maritime Law Association

Articles choisis et exposés présentés

- Auteur du manuel « Judicial Sale of Vessels and Priority of Claim », publié par Kluwer International Law
- Auteur/contributeur de chapitre ayant trait au pilotage dans la 2e Édition du livre « Maritime Law ».
- Conférencier au séminaire du Human Resources Management Association, intitulé « Drug Testing in the Workplace », 2007.

BOS ♦ LAW

BERTSCHI ORTH SOLICITORS AND
BARRISTERS LLP/s.r.l.
— Lawyers/Avocat(e)s —

Affaires choisies

- Atkinson (Guardian ad litem of) v. Gypsea Rose 2014 BCSB 1017 – Accident marin entre deux bateaux de plaisances sur un lac. Paul a pu établir la responsabilité des deux propriétaires, ce qui a eu comme effet de bénéficier les passagers qui furent blessé en raison de l'incident.
- Campbell v. Swetland 2012 BCSC 423 – Accident de motocyclette – Dommage personnel – A pu recevoir un paiement de quelques millions de dollars pour son client.
- Salvatierra v. Vancouver (la ville) 2006 BCSC 537 – Accident de véhicule motorisé – A défendu une déclaration de dommages personnels qui résulta en l'obtention d'une récompense minimale pour le plaintif.